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Miljø- og Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 181 (EUU alm. del) stillet den 16. maj 2018 

efter ønske fra Søren Søndergaard (EL). 

Spørgsmål nr. 181 

Ministeren bedes oplyse, om EU har grebet ind over for danske regler om salg af fødevarer direkte fra 

stalddøren? 

Svar 

Spørgsmålet er forelagt for Fødevarestyrelsen, som oplyser at: 

 

”EU har ikke grebet ind over for de danske regler om salg af fødevarer direkte fra stalddøren efter reg-

lernes udstedelse.  

 

Kommissionen afgav i forbindelse med notifikationen af bekendtgørelse om fødevarehygiejne, be-

kendtgørelse om autorisation og registrering af fødevarevirksomheder m.v. og bekendtgørelse om for-

holdsregler vedrørende salmonellose hos fjerkræ samt salmonella og capylobacter i slagtefjerkræ m.m. 

en række bemærkninger. Kommissionens bemærkninger vedrørte primært andre bestemmelser end de 

bestemmelser, der er knyttet til den såkaldte stalddørspakke. Bemærkningerne gav dog anledning til 

ændringer i bestemmelserne om salmonellakontrol på de bedrifter, som ønsker at levere direkte til 

detailvirksomheder. Efter udstedelsen af bekendtgørelserne, har Kommissionen ikke kommenteret 

yderligere på den danske lovgivning på området.” 
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